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REVISTA PRESEI 

 

 

 Confederația Concordia: Ne întrebăm care este, totuși, obiectivul real al 

celor care sprijină această formă dezechilibrată a legii Dialogului Social și 

cerem respingerea proiectului 

Propunerea de rescriere a Legii Dialogului Social, așa cum a fost aceasta depusă în 

Parlament în anul 2017, reprezenta rezultatul a șapte luni de dezbateri între 

sindicate și patronate, la inițiativa ministrului delegat pentru Dialog Social din 

guvernarea social-democrată din acea perioadă. Reprezentanții sindicatelor și cei ai 

patronatelor ajunseseră în 2017, după luni de negocieri, la un compromis rezonabil, 

stabilind unele premise ale îmbunătățirii dialogului social. în 2017 părea că 

exercițiul dialogului dă roade și cadrul legal care reglementează dialogul social 

poate fi îmbunătățit substanțial și într-un mod echitabil, transmit reprezentanții 

Confederației Patronale Concordia, care reunește cei mai importanți jucători din 

economie. 

Pe scurt, ce spun membrii Concordia: 

 sindicatele au presat pentru acceptarea noilor amendamente, neținând cont 

de poziția părții patronale și fiind încurajați în mod tacit în acest sens de 

către unii membri ai Comisiei pentru Muncă 

 Proiectul nu instituie mecanisme ale dialogului, ci ale conflictului 

 Nu înțelegem cum o lege care urmărește fărâmițarea organizațiilor sindicale 

și oferirea unor instrumente de reprezentare a salariaților unor organizații 

fără legitimitate și fără reprezentativitate reală poate servi promovării 

intereselor adevărate ale angajaților 

 O nouă lege a dialogului social este binevenită, însă aceasta trebuie să 

reflecte cu adevărat realitățile și dorința de colaborare între partenerii sociali, 
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Rezultatul acelui dialog a fost transformat în inițiativă legislativă de către ministrul 

de atunci Gabriel Petrea și de către președintele Comisiei pentru muncă și protecție 

socială al Camerei Deputaților, Adrian Solomon. Deși toate aspectele legii fuseseră 

deja dezbătute în cadrul organizat de către Guvern, reprezentanții sindicatelor au 

propus în Parlament un număr mare de amendamente, care, odată adoptate, vor 

dezechilibra în mod vădit raportul de forțe dintre partenerii sociali. Partea 

patronală și-a menținut argumentele, așa cum fuseseră ele dezbătute, considerând 

că forma convenită în 2017 conducea la îmbunătățirea cadrului legal, se mai arată 

în comunicatul lor. 

Din păcate, sindicatele au presat pentru acceptarea noilor amendamente, neținând 

cont de poziția părții patronale și fiind încurajați în mod tacit în acest sens de către 

unii membri ai Comisiei pentru Muncă. Mai mult decât atât, poziția acelor membri 

ai comisiei , inclusiv unuia dintre inițiatorii proiectului a fost mai mult decât 

surprinzătoare. Aceștia au preluat amendamentele depuse de către organizațiile 

sindicale, ignorând aproape cu desăvârșire observațiile și poziția părții patronale în 

aceste dezbateri, ajungându-se astfel, la la un set de amendamente care reflectă 

dorințele unei singure părți din dialogul social. 

Ținând cont de această istorie și de dinamica transformării acestui proiect 

legislativ, nu putem sa nu ne manifestăm surprinderea față de maniera în care a fost 

tratat un subiect atât de important, cu atât mai mult în contextul pandemiei 

COVID-19, care se suprapune în mod nefericit peste contextul electoral. 

Confederația Patronală Concordia face apel la membrii Parlamentului să înțeleagă 

importanța dialogului social constructiv în catalizarea unei piețe a muncii care să 

permită o creștere adevărată a bunăstării cetățenilor României. O asemenea lege ar 

trebui să aibă ca scop dezvoltarea unor mecanisme care să încurajeze și să dea 

încredere partenerilor în identificarea unor soluții comune la problemele pe care 

oricare dintre ele le întâmpină. Proiectul, așa cum a fost dezvoltat, doar cu 

amendamentele părții sindicale, este un proiect care nu instituie mecanisme ale 

dialogului, ci ale conflictului și va stimula poziționarea antagonică a partenerilor 

sociali. Avem convingerea că adoptarea unui asemenea proiect, în această formă, 

va reduce interesul pentru participarea în dialogul social și îl va împovăra cu 

interese mărunte și conflicte inutile. 
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Concordia nu înțelege cum o lege care urmărește fărâmițarea organizațiilor 

sindicale precum și oferirea unor instrumente de reprezentare a salariaților unor 

organizații fără legitimitate și fără reprezentativitate reală poate servi promovării 

intereselor adevărate ale angajaților din România. Într-o perioadă în care criza 

sanitară pune mari presiuni pe mediul economic, cât și pe bugetul statului, Comisia 

pentru muncă și protecție socială găsește ca fiind important să promoveze o lege cu 

un asemenea impact si importanță, fără a ține cont de poziția reprezentanților 

mediului de afaceri. 

Ne întrebăm care este, totuși, obiectivul real al celor care sprijină această formă 

dezechilibrată a legii și cerem respingerea proiectului, în această formă. O nouă 

lege a dialogului social este binevenită, însă aceasta trebuie să reflecte cu adevărat 

realitățile și dorința de colaborare între partenerii sociali, nu doar opiniiile unei 

singure părți. De aceea, Concordia cere respingerea acestui proiect. În același timp, 

considerăm binevenită reluarea discuțiilor, pe baza unor rapoarte sau studii 

independente, care să țină cont de specificul și problemele reale ale economiei 

românești și să identifice nu doar problemele, ci și cauzele și credem că o abordare 

responsabilă este esențială pentru găsirea unor soluții legislative care să reprezinte 

în mod corect interesele tuturor celor implicați. 

Confederaţia Patronală Concordia (CPC) reuneşte cele mai importante sectoare ale 

economiei româneşti şi unele dintre cele mai puternic lovite de efectele economice 

ale epidemiei de coronavirus: Federaţia Patronală Petrol şi Gaze, Federaţia 

Asociaţiilor Companiilor de Utilităţi din Energie, Federaţia Patronală a Reţelelor 

de Comerţ, Federaţia Patronatelor din Industria Auto, Federaţia Patronală a 

Transportatorilor din România, Federaţia Patronală a Serviciilor Financiare din 

România, Asociaţia Patronală a Industriei de Software şi Servicii, Federaţia 

Industriei Hoteliere din România. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Patru angajati de la Termocentrala Mintia au intrat in greva foamei, in cea 

de-a patra zi de proteste 

Angajatii de la Termocentrala Mintia continua protestul, pentru a patra zi 

consecutiv, iar patru dintre ei au anuntat ca au intrat in greva foamei. 
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Nemultumirile energeticienilor sunt legate de restantele salariale pe care nu le-au 

luat de sase luni, de incertitudinea locului de munca, dar si de lipsa carbunelui din 

cauza caruia centrala este oprita inca de sambata. 

 

Patru protestatari de la Termocentrala Mintia au ajutat ca au intrat in greva foamei, 

trei dintre ei in cursul serii de miercuri, iar al patrulea joi dimineata. 

 

Angajatii de la Mintia solicita plata drepturilor banesti restante inca din luna 

martie. Este vorba despre tichete de masa, ajutor de incalzire, deconturi pentru 

transportul la locul de munca si plata aferenta lunilor iulie si august pentru pilonul 

2 de pensii, valoarea lor fiind cuprinsa intre 3.500 si 5.500 de lei pentru un salariat. 

 

Totodata, din cauza lipsei de carbune, angajatii termocentralei au fost nevoiti sa 

opreasca centrala inca din cursul noptii de sambata. Miercuri, carbunele a ajuns in 

depozitele termocentralei, insa protestatarii nu vor sa reia activitatea pana cand 

autoritatile nu le raspund doleantelor. 

 

"Incepem a patra zi de protest, a cincea de cand Guvernul Romaniei a oprit o 

termocentrala de 1.275 MW, pentru a face loc importului de energie electrica. 

Patru protestatari se afla, de miercuri, in greva foamei. Mai mult, in locul 

discutiilor, conducerea CEH a trecut la amenintari", a declarat liderul Sindicatului 

"Solidaritatea" din Valea Jiului, Cristian Istoc. 

 

Conducerea Complexului Energetic Hunedoara (CEH) a transmis protestatarilor ca 

greva este ilegala si poate avea consecinte asupra angajatilor 

 

"Avand in vedere cele doua adrese comunicate de dumneavoastra (...) prin care ne 

informati ca un numar de patru salariati de la Sucursala Electrocentrale Deva au 

intrat in grava foamei, va comunicam urmatoarele: in conformitate cu legislatia 

nationala in materie sunt reglementate ca forme de protest autorizate doar greva de 

avertisment, de solidaritate si greva propriu zisa, cu respectarea unor conditii 

prealabile. 

 

 

https://ziare.com/social/energie/
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Orice alte tipuri de greve nu pot fi considerate licite deoarece nu presupun 

incetarea colectiva a lucrului si prin urmare nu se incadreaza in definitia legala a 

grevei. Ele se inscriu in notiunea de executare necorespunzatoare a prevederilor 

contractului individual de munca (inclusiv greva foamei), nu constituie greva in 

sensul Legii nr.62/2011 si al Legii nr. 168/1999, ci este asimilata unei abateri grave 

de la normele regulamentului de ordine interioara (...)", se arata in raspunsul primit 

de presedintele Sindicatului "Solidaritatea", Cristian Istoc, de la conducerea CEH. 

 

Cristian Istoc a anuntat ca, in cursul zilei de joi, protestatarii au fost convocati la o 

intalnire cu primarul municipiului Deva, "insa am fost nevoiti sa refuzam, dat fiind 

faptul ca oamenii au cerut ca aceia care doresc sa discute cu noi si vin cu solutii 

pertinente in ce priveste problemele cu care ne confruntam, sa vina in mijlocul 

nostru, la termocentrala". 

Termocentrala Mintia face parte din Complexul Energetic Hunedoara, companie 

aflata in insolventa, iar in cadrul acesteia isi desfasoara activitatea aproximativ 700 

de angajati. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Muncii: "Majorarea indemnizatiei de somaj nu e prioritara, ci 

recalificarea imediata a somerilor" 

Cresterea cuantumului indemnizatiei de somaj nu este o masura prioritara, pentru 

ca persoanele care isi pierd locul de munca au nevoie mai degraba de recalificare 

imediata, a transmis pe Facebook ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta 

Alexandru. 

 

"Astazi, cand sunt intrebata despre cresterea cuantumului indemnizatiei de somaj, 

spun ca nu ar fi prima prioritate. Stiu ca este nevoie de sprijin pentru cei care si-au 

pierdut locul de munca, dar sunt tentata sa ii ajut sa fie cat mai putin dependenti de 

indemnizatia de somaj. 

 

Mai degraba, as sustine recalificarea lor imediata, i-as sustine cu tot ceea ce trebuie 

pentru a-si gasi, in cel mai scurt timp, un loc de munca.  

https://ziare.com/social/angajati/
https://ziare.com/social/somaj/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
https://ziare.com/violeta-alexandru/
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Oamenii trebuie sa fie in activitate", a notat Violeta Alexandru. 

 

Reactia ministrului Muncii survine in contextul in care reprezentantii Blocului 

National Sindical au abordat subiectul cresterii indemnizatiei de somaj in cadrul 

intrevederii de miercuri avute cu conducerea Guvernului. 

 

In reactia sa de pe reteaua sociala, ministrul Muncii a solicitat sindicatelor sa 

sustina abordarea prin care propune mutarea prioritatii de pe majorarea 

indemnizatiei de somaj pe recalificarea persoanelor care isi pierd locul de munca. 

 

"Acum raspund (...) unui punct ridicat astazi de BNS in noua runda de consultari. 

(...) Sindicatele ar trebui sa sustina aceasta abordare", a cerut Violeta Alexandru. 

 

Ministrul Muncii si-a argumentat pozitia prin faptul ca angajatorii se plang ca nu 

gasesc lucratori. 

 

"Parca aud vocea angajatorilor din Alba Iulia (unde am fost recent), care imi 

spuneau ca au de munca, dar ca nu gasesc persoane interesate sa lucreze. Eu 

incurajez munca si sunt in continuare nemultumita de ANOFM ca nu se implica 

suficient. Asista pasiva la o realitate care pe mine personal ma intristeaza: 

angajatori care cauta muncitori. Am mai degraba, de exemplu, o preocupare 

constanta sa fundamentez si sa gasesc solutii pentru solicitarea de crestere a 

indemnizatiei persoanelor cu dizabilitati. Pentru care as vrea sa facem mai mult, 

inclusiv sa ii sprijinim pe cei care pot sa lucreze sa fie tratati cu respect", a transmis 

Violeta Alexandru. 

 

In cadrul discutiilor avute miercuri cu membrii Guvernului, conducerea Blocului 

National Sindical a solicitat Executivului cresterea ajutorului de somaj, a declarat, 

la finalul intrevederii de miercuri, presedintele BNS, Dumitru Costin. 

"Am ridicat astazi propunerea cresterii indemnizatiei de somaj. Am venit si cu nota 

de fundamentare si cu proiectul de lege. Ieri, la Comisia de munca, unde am fost 

prezent, s-a discutat cresterea Indicatorului Social de Referinta.  
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Eu am cerut decuplarea ajutorului de somaj de acest Indicator Social de Referinta, 

care din 2008 si pana in prezent a tinut la un nivel extrem de scazut indemnizatiile 

de somaj, pentru ca, din toate prestatiile sociale care sunt legate de Indicatorul 

Social de Referinta, o singura prestatie are si contributii, si anume ajutorul de 

somaj. 

 

Acesta este o asigurare pentru momente mai putin placute din viata unui cetatean 

aflat in varsta de munca, si ieri am propus la Comisia Parlamentara un 

amendament pe lege, astfel incat ajutorul de somaj sa reprezinte cel putin 50% din 

salariul minim pe economie, pentru ca in toti anii care au trecut a existat constant 

excedent la fondul public de somaj, deci s-au strans mai multi bani decat s-au 

cheltuit, si asta din contributiile angajatorilor pe aceasta asigurare. Si ni se pare 

normal ca ajutorul de somaj sa creasca. Nu doar in aceasta perioada, ci trebuie sa 

se revina la normalitate", a afirmat liderul BNS. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Rata anuala a inflatiei a coborat la 2,7% in august 

Rata anuala a inflatiei a coborat la 2,7% in luna august, de la 2,8% in luna iulie, a 

anuntat joi Institutul National de Statistica (INS). 

 

Marfurile alimentare s-au scumpit in luna august cu 3,48%, fata de decembrie 

2019, in timp ce pretul serviciilor a urcat cu 2,15%, iar marfurile nealimentare au 

scazut cu 0,09%, in aceeasi perioada. 

 

"Preturile de consum in luna august 2020 comparativ cu luna august 2019 au 

crescut cu 2,7%. Rata anuala calculata pe baza indicelui armonizat al preturilor de 

consum (IAPC) este 2,5%. Rata medie a preturilor de consum in ultimele 12 luni 

(septembrie 2019 -august 2020) fata de precedentele 12 luni (septembrie 2018 -

august 2019), calculata pe baza IPC, este 3,1%. Determinata pe baza IAPC, rata 

medie este 2,9%", arata datele INS. 
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Marfurile alimentare s-au scumpit in luna august cu 3,48%, fata de decembrie 

2019, in timp ce pretul serviciilor a urcat cu 2,15%, iar marfurile nealimentare au 

scazut cu 0,09%, in aceeasi perioada. 

 

Dintre marfurile alimentare, in luna august cel mai mult s-au scumpit fructele 

proaspete cu 15,76%, fata de decembrie 2019, fasolea boabe si alte leguminoase cu 

15,20%, fructele si conservele din fructe cu 14,13% si citricele si alte fructe 

meridionale, cu 13,18%. In aceeasi perioada, cartofii s-au ieftinit cu 6,94% si 

ouale, cu 4,21%. 

 

Dintre marfurile nealimentare, in august s-au scumpit tutunul si tigarile, cu 6,81%, 

fata de decembrie 2019, energia termica cu 2,96% si cartile, ziarele si revistele, cu 

2,61%. Combustibilii s-au ieftinit in aceasta perioada cu 8,39%. 

 

La capitolul servicii, scumpiri s-au inregistrat la transportul aerian, cu 28,64%, in 

august fata de decembrie 2019, servicii postale, cu 12,41%, dar si la igiena si 

cosmetica, cu 4,87%. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ludovic Orban: "Nu avem avizul Consiliului Legislativ pe proiectul privind 

prelungirea starii de alerta" 

Premierul Ludovic Orban a anuntat ca va trebui sa fie intrunit luni Comitetul 

National pentru Situatii de Urgenta (CNSU) si apoi facuta o sedinta de Guvern in 

care sa fie aprobata hotararea privind prelungirea starii de alerta, in contextul in 

care pana in prezent nu a fost dat avizul Consiliului Legislativ pe proiectul de act 

normativ. El a adaugat ca hotararea va include si masuri in ziua votului la alegerile 

locale precum si masuri de relaxare in anumite domenii. 

 

"Proiectul privind prelungirea starii de alerta a fost elaborat si trimis la 

Secretariatul General al Guvernului", a afirmat un secretar de stat la sedinta de joi a 

Executivului. 

 

https://ziare.com/ludovic-orban/
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La randul sau, premierul a precizat ca, in cazul in care nu exista pana acum avizul 

Consiliului Lgislativ, trebuie amanata adoptarea proiectului de hotarare privind 

prelungirea starii de alerta pana luni. 

 

"Deci nu avem inca avizul Consiliului Legislativ. Daca nu il avem ca sa il adoptam 

azi, asta inseamna ca luni trebuie sa facem CNSU si sedinta de Guvern astfel incat 

sa adoptam prelungirea starea de urgenta. Solicitati Consiliului Legislativ sa dea 

cat mai repede avizul. Sunt prevederi legate de ziua votului care trebuie introduse 

in ziua votului si mai sunt cateva masuri de relaxare in anumite domenii". 

 

Nelu Tataru a anuntat, joi la Pitesti, ca propunerea Ministerului Sanatatii este ca 

starea de alerta sa fie prelungita cu inca o luna. 

 

"Dupa cum vedem si evolutia, suntem pe un platou. Propunerea Ministerului 

Sanatatii este de prelungire a starii de alerta", a spus Nelu Tataru intr-o conferinta 

de presa sustinuta joi la Pitesti. 

 

Ministrul Sanatatii a adaugat ca propunerea este ca prelungirea stari de alerta sa fie 

cu alte 30 de zile. 

 

Guvernul a prelungit, printr-o hotarare in sedinta din 16 august, starea de alerta 

pentru inca o luna. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Guvern: 1,34 miliarde de lei pentru acoperirea nevoilor urgente la nivelul 

UAT-urilor care au făcut solicitări 

Guvernul a adoptat, joi, două hotărâri privind alocarea din fondul de rezervă aflat 

la dispoziţia Guvernului a 20 de milioane de lei unor unităţi administrativ-

teritoriale afectate de calamităţi şi a 1,34 miliarde de lei unor unităţi administrativ-

teritoriale pentru acoperirea nevoilor urgente. 

 

 

https://ziare.com/nelu-tataru/
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"Pentru unele unităţi administrativ-teritoriale aflate în dificultate ca urmare a 

producerii unor calamităţi a fost adoptată o hotărâre de Guvern pentru alocarea 

unor sume din fondul de intervenţie aflat la dispoziţia Guvernului, respectiv 20 de 

milioane de lei, şi tot pentru unele unităţi administrativ-teritoriale a fost aprobată o 

hotărâre de Guvern pentru alocarea unei sume de 1,34 miliarde de lei pentru 

acoperirea nevoilor urgente la nivelul tuturor unităţilor administrativ-teritoriale din 

România care au făcut solicitări de alocarea de sume din fondul de rezervă aflat la 

dispoziţia Guvernului", a declarat şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, 

la finalul şedinţei de Guvern. 

El a precizat că, în acest caz, este vorba de un efect al rectificării bugetare recent 

adoptate de Executiv. 

 

"Este o sumă importantă alocată către toate unităţile administrativ-teritoriale din 

România care au făcut solicitări de alocare de bani din fondul de rezervă al 

Guvernului. Este o alocare care nu discriminează în niciun fel, o alocare echilibrată 

la nivelul judeţelor din România în funcţie de mărimea acestora şi pentru 

acoperirea cheltuielilor atât pentru începerea anului şcolar - aşa cum am observat 

cu toţii sunt numeroase achiziţii pe care primăriile trebuie să le facă în acest 

moment, fie că vorbim de tablete, laptopuri, materiale sanitare, achiziţii care 

ulterior pot fi decontate din fonduri europene, în acest sens Guvernul a adoptat deja 

decontarea a 175 de milioane de euro din fonduri europene a acestor achiziţii. De 

asemenea, este nevoie pentru unele unităţi administrativ-teritoriale pentru 

acoperirea cheltuielilor efectuate în această perioadă atât ca efect al carantinării şi 

izolării unor persoane la domiciliu - au fost numeroase cheltuieli efectuate în 

această perioadă ca urmare a pandemiei de coronavirus şi care au secătuit bugetele 

multor unităţi administrativ-teritoriale şi, în absenţa unor măsuri de intervenţie din 

partea Guvernului, acestea ar fi în imposibilitatea de a-şi continua funcţionarea în 

perioada următoare", a explicat Dancă. 

 

El a adăugat că această echilibrare a bugetelor locale din fondul de rezervă al 

Guvernului "vine să compenseze reducerea de venituri suferită de multe primării în 

această perioadă ca urmare a întreruperii unei activităţi economice ale agenţilor 

economici şi prin reducerea astfel a încasărilor din diverse surse de impozit şi taxe 

locale". 
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"În acest sens, pe perioada stării de urgenţă şi a stării de alertă au fost numeroase 

facilităţi acordate atât persoanelor fizice, cât şi persoanelor juridice la plata unor 

impozite şi taxe locale care au dus la o scădere a venituri la nivelul acestor unităţi 

administrativ-teritoriale şi Guvernul în acest moment vine să compenseze o parte 

din aceste scăderi de venituri", a spus Ionel Dancă. 

 

El a subliniat că, în această perioadă, prioritatea tuturor unităţilor administrativ-

teritoriale este continuarea proiectelor de investiţii la nivel local atât din fonduri 

proprii, cât şi din fonduri naţionale sau europene. 

 

"În absenţa unor alocări de sume din fondul de rezervă al Guvernului pentru 

continuarea acestor proiecte şi pentru cofinanţarea lor în cazul în care acestea sunt 

bugetate din fonduri europene există riscul nefinalizării lor la timp şi chiar al 

pierderii sumelor alocate din fondurile nerambursabile de la Uniunea Europeană. 

Este o prioritate a Guvernului ca niciun şantier în România, în această perioadă, fie 

că vorbim de lucrări publice derulate de autorităţi centrale sau autorităţi publice 

locale, să nu fie oprit", a afirmat şeful Cancelariei prim-ministrului.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Monica Anisie: Elevii din 7.116 şcoli merg la cursuri, în 2.711 se aplică 

scenariul hibrid, iar în 101 şcoli copiii vor învăţa online 

Ministrul Educaţiei Monica Anisie a anunţat joi, după o şedinţă la minister la care 

a participat şi vicepremierul Raluca Turcan, că de luni elevii din 7.116 şcoli merg 

la cursuri, în alte 2.711 va fi aplicat scenariul hibrid, iar copiii din 101 şcoli vor 

învăţa online, precizând că încă sunt aşteptate date din unele judeţe, 

informează News.ro. 

 

Conform datelor transmise News.ro şi, aşa cum rezultă şi din statistica prezentată 

de ministrul Educaţiei, în cele mai multe localităţi anul şcolar începe cu elevii în 

bănci. 

 

https://www.news.ro/social/update-elevii-7-116-scoli-merg-cursuri-2-711-scenariul-hibrid-copiii-101-scoli-online-valcea-scoli-sistem-hibrid-cauza-lipsei-spatiu-pensionari-prahova-teama-covid-19-cursuri-online-5-scoli-capitala-1922400310002020091919477017?fbclid=IwAR1zht21pHo9GsfmItc52J6t28L2z0L521-8JegiXSnsawa2L7fbJ7m59Zg
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Situaţii deosebite se înregistrează însă în Galaţi, unde copiii încep şcoala printre 

schele şi muncitori. Şi în Timiş, într-o singură şcoală, la Timişoara, copiii vor 

învăţa online din cauza lucrărilor de renovare neterminate. În Prahova, zece cadre 

didactice au cerut pensionarea anticipată, de teama îmbolnăvirii de Covid-19. Iar la 

Vâlcea, zece şcoli au optat pentru şcoala în sistem mixt, din cauza lipsei de spaţiu, 

mai relatează News.ro. 

Comitetul Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de Urgenţă (CMBSU) s-a întrunit 

joi, de la ora 17.30, pentru a aproba scenariului de funcţionare pentru fiecare 

unitate de învăţământ din Capitală, în vederea începerii anului şcolar pe 14 

septembrie. Cu toate că informaţiile iniţiale indicau că 12 şcoli din Bucureşti ar fi 

în scenariul roşu, însemnând că toţi preşcolarii şi elevii vor participa la 

învăţământul online, viceprimarul Capitalei Aurelian Bădulescu a declarat pentru 

News.ro că 595 de şcoli din Bucureşti sunt în scenariul galben, iar cinci în cel roşu. 

Care e situația în județe, conform datelor compilate de News.ro: 

 ARAD - Şapte şcoli din acest județ încep noul an şcolar în scenariul roşu 

 BACĂU - 26 de unităţi şcolare cu personalitate juridică sau structuri ale 

acestora încep anul şcolar în scenariul roşu 

 BIHOR - Cele mai multe unităţi şcolare încep cursurile cu elevii în clase. În 

18 localităţi s-a adoptat scenariul galben. În judeţ nu există "scenarii roşii” 

 BISTRIȚA-NĂSĂUD: 77 de şcoli încep cursurile în scenariul verde, iar 29 

în scenariul galben 

 BUZĂU: 97 de unităţi şcolare vor începe cursurile în scenariul galben, restul 

în cel verde 

 CLUJ: 317 şcoli au adoptat primul scenariu pentru începerea anului şcolar, 

98 au ales scenariul mixt, iar în opt unităţi elevii vor învăţa exclusiv online 

 DÂMBOVIȚA: Peste jumătate dintre unităţile de învăţământ din judeţ 

deschid anul şcolar în scenariul galben. Cinci şcoli încep cursurile exclusiv 

online 
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 DOLJ: 10 unităţi didactice încep anul şcolar în scenariul roşu. Printre 

acestea, mai multe licee şi şcoli postliceale 

 GALAȚI: În localitatea Surluhui, încadrată în scenariul roşu, copiii vor 

începe şcoala în sistem hibrid, după ce DSP a recomandat acest lucru / La 

Rediu, copiii vor învăţa printre schele şi muncitori, întrucât reparaţiile la 

unitatea şcolară nu au fost finalizate 

 HUNEDOARA: O şcoală din judeţ va începe cursurile în scenariul roşu / 65 

de unităţi de învăţământ deschid anul şcolar în scenariul verde şi 56 în cel 

galben 

 MUREȘ: Două unităţi şcolare vor începe cursurile exclusiv online, conform 

scenariului roşu; 35 după cel galben şi 148 după cel verde 

 PRAHOVA: Peste 60% dintre unităţile de învăţământ deschid anul şcolar cu 

elevii în bănci / Zece cadre didactice au cerut pensionarea anticipată, de 

teama îmbolnăvirii 

 OLT: 48 de unităţi şcolare sau structuri ale acestora, în scenariul galben; 

restul vor începe cursurile cu elevii în clase 

 SIBIU: 12 unităţi de învăţământ au adoptat scenariul roşu pentru începerea 

anului şcolar, inclusv trei licee din Sibiu, deşi municipiul nu este în zona 

roşie 

 SUCEAVA: Trei unităţi de învăţământ vor deschide anul şcolar în scenariul 

roşu, iar peste 180 în cel galben. Restul vor funcţiona după scenariul verde 

 TELEORMAN: Nouă unităţi de învăţământ, încadrate în scenariul roşu 

pentru deschiderea anului şcolar. Cele mai multe şcoli funcţionează în 

scenariul verde 

 TIMIȘ: O unitate de învăţământ din Timişoara, singura din judeţ care începe 

anul şcolar online, din cauza unor lucrări / 251 de unităţi de învăţământ vor 

funcţiona în scenariul galben, restul în cel verde 
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 VÂLCEA: Zece unităţi de învăţământ care sunt situate în localităţi cu rată 

mică de infectare şi s-ar fi încadrat în scenariul verde au optat pentru şcoala 

în sistem mixt, din cauza lipsei de spaţiu 

Criteriul epidemiologic în baza căruia unitățile/instituțiile de învățământ stabilesc 

unul dintre cele 3 scenarii este rata incidenței cumulate, respectiv numărul total de 

cazuri noi din ultimele 14 zile raportat la 1000 de locuitori: 

 Scenariul 1 - verde - rata incindenței mai mică de 1 la mia de locuitori. 

 Scenariul 2 - galben - scenariu hibrid - rata incidenței între 1 până la 3 la mia 

de locuitori. 

 Scenariul 3 - roșu - școală online - rata incidenței mai mare de 3 la mia de 

locuitori. 

Cele 3 scenarii pentru începerea școlii: 

 Scenariul verde - desfășurarea cursurilor cu prezența fizică a elevilor și a 

cadrelor didactice 

 Scenariul galben - desfășurarea cursurilor cu prezența fizică parțială a 

elevilor și a cadrelor didactice și online parțial; excepție fac clasele a VIII-a 

și a XII-a/a XIII-a, care participă la cursuri zilnic cu prezență fizică (v. 

scenariul verde). 

 Scenariul roșu - desfășurarea cursurilor exclusiv online 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Decizii pe ultima sută de metri, înainte de redeschiderea școlilor: Exectivul 

alocă 100 de milioane de lei pentru laptopuri și ia măsuri pentru conectarea la 

internet a 3.150 de unități de învățământ 

Deși școlile vor fi redeschise săptămâna viitoare, guvernul a decis abia acum 

alocarea a 100 de milioane de lei din fondul de rezervă pentru ca inspectoratele 

şcolare judeţene să cumpere laptop-uri şi materiale sanitare, constituind astfel 

stocuri de rezervă, pe care să le poată pune la dispoziţia unităţilor şcolare care 

https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24272872-document-analiza-epidemologica-judete-localitati-care-arata-incidenta-infectiilor-coronavirus-esentiala-pentru-inceperea-noului-scolar-fost-publicata-ministerul-sanatatii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24272872-document-analiza-epidemologica-judete-localitati-care-arata-incidenta-infectiilor-coronavirus-esentiala-pentru-inceperea-noului-scolar-fost-publicata-ministerul-sanatatii.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-coronavirus-24272872-document-analiza-epidemologica-judete-localitati-care-arata-incidenta-infectiilor-coronavirus-esentiala-pentru-inceperea-noului-scolar-fost-publicata-ministerul-sanatatii.htm
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solicită acest lucru. Exectuivul a mai aprobat și un memorandum care prevede 

măsuri pentru conectarea la internet a 3.150 de unităţi şcolare, din cele aproape 

5.900 care nu au acces la internet în prezent. 

 

Şeful Cancelariei premierului, Ionel Dancă, a anunţat că, în şedinţa de Guvern de 

joi, au fost adoptate mai multe acte normative care vizează începerea în bune 

condiţii a anului şcolar, fiind alocate sumele necesare pentru acoperirea 

cheltuielilor în acest sens. 

 

"A fost adoptată o hotărâre de Guvern pentru aprobarea programului naţionale 

Educaţie în siguranţă şi pentru alocarea unei sume din fondul de rezervă bugetară 

la dispoziţia Guvernului, o sumă de 100 de milioane de lei, pentru Ministerul 

Educaţiei şi Cercetării, în vederea constituirii unor stocuri de rezervă, la nivelul 

inspectoratelor şcolare, pentru perioada următoare. Practic, au fost alocate sumele 

necesare astfel încât inspectoratele şcolare să facă achiziţii de laptopuri, materiale 

sanitare şi dispozitive electronice, precum camere web sau table electronice, astfel 

încât personalul din învăţământ să poată să desfăşoare lecţii online, acolo unde 

situaţia epidemiologică impune un astfel de sistem", a afirmat Dancă, potrivit 

news.ro. 

 

El a spus că, în situaţia în care unele unităţi şcolare vor epouiza stocurile de 

materiale sanitare sau nu vor avea tehnica necesară, acestea vor putea solicita 

alocarea de materiale şi dispiozitive electronice din stocurile de rezervă. 

 

Dancă a adăugat că, tot pentru îmbunătăţirea accesului elevilor şi profesorilor la 

sistemul de învăţământ online a fost adoptat un Memorandum pentru asigurarea 

conectării la internet a unităţilor de învăţământ preuniversitar. 

 

Prin acest memorandum, toate instituţiile implicate şi furnizorii de servicii vor face 

toate demersurile pentru a creşte numărul de unităţi şcolare conectat la internet, a 

spus Dancă.  
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"Astfel, dintr-un număr de 5.882 de unităţi şcolare fără acces la internet în acest 

moment, potrivit acestui memorandum, în urma implementării măsurilor 

prevăzute, vor fi conectate la reţeaua de internet 3.150 de unităţi şcolare", a 

precizat el. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Sănătății revine: Avizele epidemiologice se vor cere "doar pentru 

cei de la începutul ciclului de învățământ". Pot fi eliberate și în prima 

săptămână de școală 

Avizele epidemiologice vor fi necesare, la începutul anului şcolar, doar pentru cei 

aflaţi la începutul unui ciclu de învăţământ, afirmă ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, 

citat de News.ro. De asemenea, vor avea nevoie de adeverințe medicale și copiii 

care au boli cronice, iar aceste documente vor putea fi eliberate și în prima 

săptămână de școală, spune Tătaru. Reamintim că medicii de familie au atras 

atenția că, în plină pandemie, aproape 3 milioane de elevi și părinții lor ar urma să 

treacă prin cabinete într-un timp foarte scurt, pentru obținerea acestor avize - în 

cazul în care ar fi obligatorii pentru toți elevii, așa cum au transmis inițial 

reprezentanții Ministerului Sănătății, inclusiv ministrul Nelu Tătaru. 

Nelu Tătaru a explicat, joi seară, că vor fi necesare adeverințele medicale pentru 

copiii care suferă de boli cronice, iar avizele epidemiologice se vor cere "doar 

pentru cei de la începutul ciclului de învățământ", scrie News.ro. 

"Având în vedere că este o perioadă scurtă, prelungim şi pentru prima săptămână, 

deci nu va fi nevoie să fie date în ultimele trei zile înainte de şcoală", a mai afirmat 

mininistrul Sănătăţii, Nelu Tătaru. 

Adeverința medicală pentru înscrierea în colectivitate și avizul epidemiologic 

pentru (re)intrarea în colectivitate sunt obligatorii pentru elevi și preșcolari, la 

începerea noului an școlar, preciza miercuri Ministerul Sănătății, la solicitarea 

HotNews.ro. Reprezentanții instituției conduse de Nelu Tătaru mai spuneau că nu 

au în vedere, în acest moment, renunțarea la obligativitatea prezentării acestor 

documente. 

https://www.news.ro/social/avizele-epidemiologice-necesare-copiii-boli-cronice-cei-aflati-inceputul-ciclului-invatamant-tataru-prelungim-prima-saptamana-nevoie-fie-date-ultimele-trei-zile-inainte-scoala-1922401610442020091819477053
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Aceasta, în contextul în care medicii de familie ceruseră să se renunțe la aceste 

adeverințe la începutul anului școlar, motivând că valul de părinți și copii care se 

vor prezenta la cabinete într-un timp foarte scurt crește riscul de îmbolnăvire atât 

pentru copii, cât și pentru bolnavii cronici care merg la medicul de familie. 

Medicii de familie s-au declarat nemulțumiți că, în plină pandemie, aproape 3 

milioane de elevi și părinții lor ar urma să treacă prin cabinete într-un timp foarte 

scurt, pentru obținerea acestei adeverințe - în cazul în care ea este obligatorie 

pentru toți elevii, așa cum au transmis reprezentanții Ministerului Sănătății, 

inclusiv ministrul Nelu Tătaru. Formularea din legislație este însă interpretabilă și 

lasă de înțeles că de adeverință ar avea nevoie doar elevii care încep un nou ciclu 

de învățământ - grădiniță, școală sau liceu - ceea ce ar însemna doar câteva sute de 

mii de elevi. 

Societatea Naţională de Medicina Familiei (SNMF) anunţa că a luat act cu 

surprindere de afirmaţiile legate de necesitatea eliberării avizelor epidemiologice şi 

a adeverinţelor de sport de către medicii de familie pentru toţi copiii care vor 

începe şcoala în 14 septembrie. ”Astfel de solicitări exced legislaţia în vigoare şi 

nu doar că reflectă necunoaşterea legii de către cei care încurajează eliberarea 

acestor documente, ci reflectă totodată şi necunoaşterea riscului la care sunt supuşi 

părinţii şi copiii în mod inutil”, a transmis, joi, SNMF. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Bani pentru peste 260 de medici școlari și 500 asistenți medicali, până la 

sfârșitul anului 

Ministerul Sănătății susține că va identifica, până la sfârșitul anului, resurse 

financiare pentru suplimentarea unui număr de 264 posturi medici școlari și 534 

posturi asistenți medicali pentru cabinete școlare. 

Ministerul Sănătății are în vedere creșterea bugetului pentru rețeaua de asistență 

medicală școlară în vederea completării necesarului de personal medical din 

cabinetele medicale de medicină generală și stomatologică ce funcționează în 

cadrul unităților de învățământ preuniversitar și universitar de stat. 

http://www.ms.ro/
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„Până la sfârșitul anului, Ministerul Sănătății va identifica resursele financiare 

pentru suplimentarea unui număr de 264 posturi medici școlari, 534 posturi 

asistenti medicali pentru cabinete scolare, 109 posturi medici dentisti, 145 posturi 

asistenti medicali pentru cabinete stomatologice. De aceste fonduri vor beneficia 

autorităţile locale pentru plata medicilor și asistenților școlari care vor ocupa noile 

posturi”, transmite MS. 

Acum, la nivel național, 1302 medici (788 cu specialitatea medicină generală și 

514 cu specialitatea stomatologie) și 3630 de asistenți medicali (3262 cu 

specialitatea medicină generală și 368 cu specialitatea stomatologie) asigură 

servicii medicale în cabinetele de medicină școlară. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Doar 180 de primarii ofera elevilor burse scolare. 94,34% din autoritatile 

publice locale incalca dispozitiile legale in vigoare 

Doar 5,66% dintre autoritatile publice locale din Romania respecta dreptul elevilor 

la burse scolare, conformandu-se in totalitate cadrului legal incident in materie. 

 

Aceste date apar intr-un raport lansat, joi, 10 septembrie, de Avocatul Poporului si 

Societatea Academica din Romania (SAR). 

 

"La nivelul intregii tari, din totalul de 3.182 de autoritati publice locale respecta 

dreptul elevilor la burse scolare, acordandu-le integral, doar un numar de 180: cele 

sase sectoare ale municipiului Bucuresti si 174 de unitati administrative-teritoriale, 

(...) un numar de 3.002 autoritati publice locale (94,34%) incalca dispozitiile legale 

in vigoare, prin neacordarea totala sau partiala a burselor scolare pentru elevi", 

prevede Raportul special privind acordarea burselor pentru elevi la nivel national 

in anul scolar 2019 - 2020. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/stiri/autoritati/
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 Guvern: 625 de milioane de lei pentru organizarea alegerilor parlamentare 

din decembrie 

Şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, a anunţat că, în şedinţa de Guvern 

de joi, au fost adoptate două hotărâri privind organizarea alegerilor parlamentare, 

sumele destinate desfăşurării scrutinului ridicându-se la 625 de milioane de lei. 

 

"În ceea ce priveşte organizarea alegerilor, au fost adoptate două hotărâri de 

Guvern: pentru organizarea alegerilor pentru Parlamentul României în data de 6 

decembrie, respectiv hotărârea privind alocarea sumelor necesare pentru asigurarea 

cheltuielilor în vederea organizării alegerilor din 6 decembrie, pentru Parlamentul 

României, cu un buget de 625 de milioane de lei", a precizat el, la finalul şedinţei 

de Guvern, citat de Agerpres. 

 

Pe ordinea de zi a şedinţei au figurat proiectul de hotărâre privind stabilirea 

măsurilor tehnice necesare bunei organizări şi desfăşurări a alegerilor pentru Senat 

şi Camera Deputaţilor, precum şi proiectul de hotărâre privind stabilirea 

cheltuielilor necesare pregătirii, organizării şi desfăşurării în bune condiţii a 

alegerilor parlamentare din acest an. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 BEC revine și tranșează definitiv problema votanților cu viză de flotant: 

românii care și-au luat viza de flotant după 4 septembrie vor putea vota la 

locale pe lista suplimentară 

Românii care și-au schimbat reședința și au scos o viză de flotant după data de 4 

septembrie vor putea vota la alegerile locale în noua localitate de reședință pe 

listele suplimentare, a decis joi Biroul Electoral Central, completând practic 

decizia luată luni care aparent interzicea celor cu viză de flotant post-4 septembrie 

să voteze în noua localitate de reședință. 
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BEC a decis joi ca hotărârea nr. 81 din 7 septembrie 2020 se va completa după 

cum urmeaza: 

 ,,(2) Alegatorul care, pana cel mai târziu în data de 4 septembrie 2020, și-a 

stabilit reședința la o alta adresă decat cea de domiciliu și a solicitat 

înscrierea în registrul electoral cu adresa de reședință, votează numai la 

secția de votare unde este arondată strada la care își are reședința menționată 

în actul de identitate, urmând a fi înscris în lista electorală suplimentară dacă 

nu a solicitat înscrierea în listele electorale permanente cu adresa de 

reședință și se prezintă la vot la secția de votare la care este arondată adresa 

de reședință". 

 

Pentru a fi cât se poate de clar, BEC a decis să mai adopte și o hotărâre de 

interpretare a legislației în vigoare prin care să consfințească dreptul de vot al celor 

cu viză de flotant pe listele suplimentare din localitatea de reședință. 

 „În interpretarea unitară a dispozițiilor art. 18 alin. (5) din Legea m. 

115/2015, cu modificările și completările ulterioare, alegătorul care și-a 

stabilit reședința, ulterior datei de 4 septembrie 2020, la o adresă arondată 

altei secții de votare decat cea de la domiciliu, și care se prezintă la vot la 

secția de votare la care este arondată strada unde își are reședința menționată 

pe actul de identitate, va fi înscris în lista electorală suplimentară”. 

Reamintim că pe 7 septembrie BEC a adoptat o hotărâre care aparent lăsa loc de 

interpretare dacă cetățenii cu viză de flotant obținută după 4 septembrie vor putea 

vota la alegerile locale în noua localitate de reședință. 

 

Ulterior, șeful Autorității Electorale Permanente a revenit și a declarat ca decizia 

este neclar formulată și se va reveni asupra ei pentru a fi clarificată. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

http://locale2020.bec.ro/wp-content/uploads/2020/09/hot_87.pdf
http://locale2020.bec.ro/wp-content/uploads/2020/09/hot_86.pdf
http://locale2020.bec.ro/wp-content/uploads/2020/09/hot_86.pdf
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24275212-romanii-care-nu-facut-viza-flotant-pana-4-septembrie-vor-putea-vota-locale-doar-localitatea-unde-domiciliul-decizie-bec.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-24275849-seful-aep-revine-toate-persoanele-viza-flotant-vor-putea-vota-liste-suplimentare-decizia-bec-repusa-discutie-pentru-mai-clar-formulata.htm
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 Ajutorul de 2.500 de lei pentru laptop la telemuncă. Formularele necesare 

A apărut Ordinul ministrului Muncii 1376/2020 în Monitorul Oficial de joi, care 

cuprinde declarația pe proprie răspundere și alte formulare pe care trebuie să le 

trimită firmele la agențiile de ocupare a forței de muncă pentru a beneficia de 

ajutoarele de câte 2.500 de lei pentru achiziționarea de laptopuri pentru 

telesalariați. 

Reamintim că, prin ordonanța de urgență 132/2020, Guvernul a instituit, printre 

altele, un ajutor de 2.500 de lei care se acordă firmelor pentru mijloace tehnice 

destinate salariaților care lucrează în regim de telemuncă. 

Suma poate fi cerută până la finalul anului 2020, pentru fiecare angajat care a 

lucrat în regim de telemuncă cel puțin 15 zile în starea de urgență. 

Cu acest ajutor, firmele vor putea achiziționa doar echipamente noi, de următoarele 

tipuri: 

 laptop sau notebook 

 tabletă 

 smartphone 

 periferice aferente celor de mai sus 

 echipamente pentru conectarea la internet a celor de mai sus 

 licențe software pentru aceste dispozitive. 

Pentru ca firmele să poată beneficia de banii de la stat, reprezentanții societăților 

respective trebuie să depună la agențiile de ocupare a forței de muncă următoarele 

documente: 

 cerere potrivit modelului anexat la ordinul de ministru, 

 declarație pe proprie răspundere cum că salariații pentru care se cer bani de 

echipamente au lucrat cel puțin 15 zile în regim de telemuncă în starea de 

urgență, 

 lista telesalariaților pentru care se cer banii de echipamente. 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocument/229026


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 11 septembrie 2020 22 

 

Aceste documente se transmit prin mijloace electronice, repectiv prin site-ul 

guvernamental aici.gov.ro la agențiile de ocupare a forței de muncă de care aparțin 

angajatorii. 

Directorii executivi ai agențiilor vor decide cui i se aprobă și cui i se respinge 

cererea de ajutor. În zece zile de la înregistrarea documentației depuse de 

angajatori până pe 31 decembrie 2020, agențiile fac plățile în conturile indicate de 

firme, în ordinea primirii cererilor și în limita fondurilor disponibile. Circa 10.000 

de salariați ar fi vizați de acest ajutor. 

În termen de 30 de zile de la primirea banilor de la stat, firmele trebuie să depună 

la agenții, prin portalul aici.gov.ro documentele justificative pentru bunurile 

cumpărate: facturi foscale de la furnizori, bonuri, chitanțe sau extrase de cont 

aferente plății facturilor, precum și fișele de evidență a obiectelor de inventar date 

în folosință salariaților care muncesc în regim de telemuncă. 

De menționat că formularul declarației pe proprie răspundere cuprins în ordinul de 

ministru, pe care trebuie să-l completeze angajatorii, nu face referire la condițiile 

regimului de telemuncă, așa cum este el stabilit prin Legea 81/2018. 

În schimb, Ordonanța de urgență 132/2020, prin care s-a instituit ajutorul și textul 

Ordinului 1376/2020 menționează regimul telemuncii conform Legii 81/2018. Din 

acest motiv, consultantul fiscal Cornel Grama a atenționat, pe Facebook 

(consemnat de HotNews.ro), că regimul de telemuncă trebuia precizat în 

contractele individuale de muncă pentru fiecare salariat. De asemenea, această 

precizare trebuia deja trecută în REVISAL la momentul respectiv. 

Astfel, firmele care nu au trecut în contractele de muncă telemunca la momentul 

stării de urgență, măcar pentru cele 15 zile cerute acum pentru ajutorul de laptop, și 

care nu au consemnat acest lucru în REVISAL nu se mai încadrează la acest sprijin 

de 2.500 de lei. Dacă se apucă acum să facă modificările în contracte și în 

REVISAL riscă amendă de la 5.000 de lei la 8.000 de lei, cu posibilitatea de a plăti 

2.500 de lei în 15 zile. 

„Regimul de telemuncă este reglementat de Legea 81/2018 și se consemnează în 

tipul contractului individual de muncă la întocmirea acestuia sau ulterior prin act 

adițional și se transmit în REVISAL (este opțiune specială pentru telemuncă). 

http://legislatie.just.ro/Public/DetaliiDocumentAfis/199418
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24267825-mare-atentie-cei-2-500-lei-pentru-laptopuri-nu-luati-amenda-cati-bani.htm
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• Deci dacă vreți să accesați măsura celor 2500 lei pentru echipamente trebuia deja 

să aveți în Revisal consemnat regimul contractului cu clauza de telemuncă. 

• Dacă vreți să o faceți acum (retroactiv) sancțiunea conform HG 905/2017 nu este 

mică. Netransmiterea modificărilor la tipul contractului de munca în termen - cu o 

zi anterioară modificării - amenda de la 5.000 la 8.000 lei cu jumate din minim în 

15 zile. 

Deci mare atenție dacă solicitați cei 2.500 lei. S-ar putea să dați mai mult pe 

amendă decât ce bani primiți sau, cel mai fericit caz, cu banii primiți plătiți amenda 

dacă se aplica jumate din minim. Asta în caz că îi primiți (că poate nu apucați și 

rămâneți și cu amenda pentru Revisal și fără cei 2.500 lei de la ANOFM)”, a 

avertizat Grama, citat de HotNews. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Primaria Capitalei anunta inceperea testarii gratuite pentru personalul 

didactic si auxiliar din Bucuresti 

Primaria Capitalei anunta inceperea testarii gratuite a personalului didactic si a 

celui auxiliar din unitatile de invatamant din Bucuresti, cu aparate Real Time PCR. 

 

Conform unui comunicat al PMB, joi, la ora 15,00, se deschide aplicatia online 

(https://testamcovid.assmb.ro) pentru inscrierea in proiectul "Testam pentru a salva 

economia si locurile de munca". 

 

"Sprijinul financiar in valoare de 200 lei/beneficiar - decontat de ASSMB direct 

unitatilor sanitare care realizeaza testarea, afiliate proiectului - este acordat 

angajatilor farmaciilor, celor din domeniul alimentatiei publice, reprezentantilor 

mass-media, angajatilor firmelor de curierat, precum si personalului didactic si 

personalului auxiliar care isi desfasoara activitatea in unitatile de invatamant din 

ciclul prescolar, primar, gimnazial si liceal din Bucuresti, care vor solicita 

participarea, in mod voluntar, la efectuarea testarii RT-PCR, in vederea depistarii 

infectarii cu virusul SARS-CoV-2", precizeaza PMB. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24267825-mare-atentie-cei-2-500-lei-pentru-laptopuri-nu-luati-amenda-cati-bani.htm
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Personalul didactic si auxiliar din Capitala care doreste sa beneficieze de testarea 

gratuita RT-PCR se poate inscrie pe site-ul www.assmb.ro, la sectiunea dedicata 

proiectului "Testam pentru a salva economia si locurile de munca", urmand pasii 

indicati in aplicatia de inscriere aflata la adresa de Internet - 

https://testamcovid.assmb.ro. 

 

"Dupa finalizarea inscrierii, Unitatea de implementare a proiectului, din cadrul 

ASSMB, va face programarea beneficiarilor la unitatile medicale de specialitate 

afiliate proiectului, in limita capacitatii de testare comunicata zilnic de acestea. 

Recoltarea pentru testul RT-PCR consta in prelevarea de exudat nazofaringian si 

faringian", mentioneaza sursa citata. 

 

Conform Primariei, pentru a fi eligibila in vederea testarii RT-PCR in cadrul 

proiectului o persoana nu trebuie sa se afle in categoriile definitiilor de caz 

COVID-19, astfel cum sunt ele stabilite de Institutul National de Sanatate Publica. 

 

Rezultatele pozitive ale testarilor vor fi raportate de catre unitatea medicala care a 

efectuat testarea la INSP si la directiile de sanatate publica, fiind urmata procedura 

stabilita legal pentru astfel de cazuri. In situatia in care rezultatul testului este 

incert, retestarea se va face in mod gratuit de catre unitatea medicala afiliata. 

 

Proiectul "Testam pentru a salva economia si locurile de munca" a fost modificat 

recent pentru a include in randul beneficiarilor atat cadrele didactice, cat si 

personalul auxiliar care activeaza in unitatile de invatamant din Capitala. 

 

Astfel, prin Hotararea Consiliului General al Municipiului Bucuresti nr. 

351/07.09.2020, numarul de locuri disponibil pentru testarea Real Time PCR, in 

cadrul proiectului, a fost majorat de la 3.000 la 27.000, valoarea totala a 

proiectului, dupa suplimentarea cu 24.000 a numarului beneficiarilor, fiind de 

5.442.000 lei. 

(Sursa: ziare.com) 
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 De ce judecatorii au anulat licitatia Primariei Bucuresti, care voia sa 

cumpere 100 de tramvaie turcesti. Detalii din contractul de 160 de milioane de 

euro 

Curtea de Apel Bucuresti a decis, la finalul lunii iulie, respingerea definitiva a 

contestatiei Primariei Bucuresti si desemnarea societatii Astra Vagoane Calatori, 

asociata cu o companie chineza, a licitatiei de peste 160 de milioane de euro 

privind constructia a 100 de tramvaie noi pentru Capitala tarii. 

 

Desi Astra Vagoane a invocat mai multe nereguli in atribuirea initiala a 

contractului firmei turcesti Durmazlar, judecatorii au considerat ca existenta unei 

singure nereguli este suficienta pentru a descalifica compania turca. 

 

Agentia Nationala pentru Achizitii Publice si Consiliul National de Solutionare a 

Contestatiilor formulasera anterior verdicte prin care au confirmat contrafacerea 

rezultatului celei mai mari achizitii publice din istoria recenta a transportului public 

din Romania. Prima institutie, ANAP, a sesizat 6 nereguli in achizitia publica, 

toate favorabile firmei din Bursa. Consiliul National de Solutionare a Contestatiilor 

a dat castig apelului Astrei, apreciind ca "a fost viciat calculul punctajului". 

 

Aceste decizii au fost contestate, nu de catre compania turca, ci de catre Primaria 

Capitalei. In final, Curtea de Apel Bucuresti a respins contestatia administratiei 

Firea. Desi Astra Vagoane a sustinut ca firma turca, desemnata castigotoare initial, 

nu a prezentat certificat de omologare tehnica a modelului de tramvai ofertat; ca a 

ofertat un prototip, respectiv un model de tramvai care nu a circulat pe strazile 

vreunui oras european si-a completat in mod nelegal oferta instanta de apel s-a 

rezumat doar la ultimul punct. 

Citeste si: Probleme la licitatia pentru achizitia celor 100 de tramvaie turcesti. 

Decizie definitiva a Justitiei: Primaria Capitalei este obligata sa reevalueze 

ofertele depuse 

 

 

 

https://ziare.com/stiri/instanta/
https://ziare.com/gabriela-firea/stiri-gabriela-firea/decizie-definitiva-a-justitiei-primaria-capitalei-este-obligata-sa-reevalueze-ofertele-depuse-la-licitatia-pentru-achizitia-a-100-de-tramvaie-1616703
https://ziare.com/gabriela-firea/stiri-gabriela-firea/decizie-definitiva-a-justitiei-primaria-capitalei-este-obligata-sa-reevalueze-ofertele-depuse-la-licitatia-pentru-achizitia-a-100-de-tramvaie-1616703
https://ziare.com/gabriela-firea/stiri-gabriela-firea/decizie-definitiva-a-justitiei-primaria-capitalei-este-obligata-sa-reevalueze-ofertele-depuse-la-licitatia-pentru-achizitia-a-100-de-tramvaie-1616703
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Astfel, judecatorii au considerat irelevant sa analizeze si celelalte aspecte aspecte 

invocate, precum faptul ca podeaua tramvaiului produs la Bursa nu este coborata 

pe toata lungimea vagonului, aceasta fiind mai ridicata, in panta, in zona sasiurilor, 

care ar fi constituit o problema pentru persoanele cu dizabilitati sau faptul ca 

prototipul turcesc este dotat cu 4 usi duble si una simpla, cea din dreptul 

vatmanului, si nu cu 5 usi duble, asa cum cerea caietul de sarcini. 

 

Judecatorii s-au limitat la o singura neregula 

 

Concret, judecatorii au sustinut ca firma turca nu a depus documentele care sa 

ateste capacitatea si graficul de livrare al celor 55 de tramvaie in primul an de 

contract. 

 

"Curtea retine ca declaratia generala de acceptare a confirmarii 

clarificarilor/modificarilor/completarilor la documentatia de atribuire nu constituie 

o confirmare a graficului de livrare prevazut de documentatia de atribuire, intrucat 

este o simpla declaratie generala, fara a contine un minimum de informatii despre 

graficul de livrare. 

Asadar, cum graficul de livrare a lipsit in integralitatea sa din propunerea tehnica 

prezentata de ofertantul desemnat castigator, autoritatea contractanta nu avea 

dreptul de a 

accepta completarea propunerii tehnice, acest demers neregasindu-se in niciuna din 

posibilitatile enumerate la articolul mai sus citat. 

 

Lipsa graficului de livrare nu poate fi asimilata unei abateri tehnice minore si nici 

unui viciu de forma astfel ca, prin acceptarea lui, devin incidente dispozitiile art. 

209 din Legea 98/1996 care prevad: Autoritatea contractanta nu are dreptul ca prin 

clarificarile/completarile solicitate sa determine aparitia unui avantaj evident in 

favoarea unui ofertant/candidat", se arata in motivarea instantei de apel. 

 

Judecatorii arata ca Primaria era obligata sa declare oferta turcilor ca neconforma 
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"Mai mult decat atat, autoritatea contractanta, pe langa indicarea expresa a faptului 

ca graficul estimat anexat la documentatia de atribuire constituie cerinta minima 

pentru 

ofertare a prevazut in mod expres care este si sanctiunea nedepunerii acestui 

grafic: 

neconformitatea ofertei. 

 

Prin urmare, autoritatea contractanta era obligata sa respecte intocmai aceasta 

prevedere expresa si sa constate ca intimata INTIMATUL nu si-a asumat in mod 

expres, odata cu depunerea ofertei, si graficul de livrare, oferta acesteia fiind 

neconforma", mai arata magistratii. 

 

"Atat timp cat oferta este declarata inacceptabila pentru neindeplinirea unei singure 

cerinte de calificare, chiar daca le indeplineste pe toate celelalte, ar fi inutil ca, 

instanta sa analizeze si restul motivelor invocate in cuprinsul contestatiei, vizand 

alte cerinte de calificare cu privire la care CNSC a trimis spre reevaluare, un 

asemenea demers 

nemaiprezentand niciun interes pentru contestatoare", concluzioneaza Curtea de 

Apel Bucuresti. 

 

Parcursul de 2 ani al licitatiei PMB de 160 de milioane de euro 

 

-11 noiembrie 2018, Primaria Bucuresti a publicat anuntul de licitatie pentru 

achizitionarea a 100 de tramvaie; 

 

-15 martie 2019 a fost termenul-limita de depunere a ofertelor, Durmazlar Makine 

din Turcia si Astra Vagoane Bucuresti fiind singurii candidati; 

 

-Aprilie 2019 - s-au deschis ofertele, dupa mai multe amanari si deliberari; 

 

-25 septembrie 2019 - s-a finalizat evaluarea tehnica; 

 

-6 noiembrie 2019 - Primaria Bucuresti a anuntat castigatorul: Durmazlar; 

 

-8 noiembrie 2019 - Astra Vagoane a contestat rezultatul; 
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-1 decembrie 2019 - CNSC obliga Primaria Bucuresti sa reevalueze ofertele; PMB 

contesta imediat la Curtea de Apel decizia CNSC; 

 

-28 iulie 2020, Curtea de Apel respinge actiunea PMB; 

 

-8 septembrie 2020 - PMB instiinteaza Astra Vagoane ca a fost desemnat 

castigatorul licitatiei privind cele 100 de tramvaie. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 USR cere presedintelui Iohannis, premierului Orban si Avocatului 

Poporului sa atace la CCR modificarile aduse Legii ANCOM 

USR cere presedintelui Klaus Iohannis, prim-ministrului Ludovic Orban si 

Avocatului Poporului Renate Weber sa atace la Curtea Constitutionala modificarile 

aduse structurii organizatorice a ANCOM. "Faptul ca 4 din cei 7 membri ai asa-

zisului Comitet de Reglementare pot fi si membri de partid compromite 

independenta acestei institutii", transmit reprezentantii USR, intr-un comunicat de 

presa. 

 

Sursa citata precizeaza, in scrisoarea transmisa sefului statului, premierului si 

Avocatului Poporului, ca modificarile aduse Ordonantei de urgenta a Guvernului 

nr. 22/2009 privind infiintarea Autoritatii Nationale pentru Administrare si 

Reglementare in Comunicatii sunt de natura sa politizeze iremediabil institutia, 

slabind independenta ANCOM si abilitatea acesteia de a controla eficient si 

impartial modul in care functioneaza piata de comunicatii din Romania, o piata in 

valoare de peste 4 miliarde de euro. 

 

"Prin modificarile aduse structurii de conducere a ANCOM nu avem doar inca o 

incercare de politizare a unei institutii de reglementare a pietei din Romania sau o 

tentativa de a mai crea inca patru sinecuri extrem de banoase pentru clientela de 

partid, ci un atac direct la siguranta nationala. Suntem inainte de lansarea licitatiei 

pentru tehnologia 5G, o licitatie de aproape un milliard de euro, si am vazut 

eforturile financiare extraordinare si PR-ul agresiv din partea unei anumite 

companii de a demonstra ca nu reprezinta un pericol direct la siguranta nationala. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/renate-weber/
https://ziare.com/politica/partid/
https://i0.1616.ro/media/2/2701/33605/19476827/1/scrisoare-ancom.pdf
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Ori exact in acest moment, PSD promoveaza pe foarte-repede-inainte o lege care 

sa-I confere controlul asupra autoritatii care va organiza licitatia si care va desemna 

castigatoarea ei", a afirmat liderul senatorilor USR Radu Mihail, conform sursei 

mentionate. 

 

La randul ei, senatoarea USR Silivia Dinica a spus ca nu exista nicio justificare 

pentru infiintarea unui comitet de reglementare ANCOM care extinde conducerea 

Autoritatii de la trei la sapte membri. 

 

"Fara nicio justificare reala se infiinteaza un Comitet de reglementare, practic se 

extinde conducerea ANCOM de la 3 la 7 membri. Cei 4 membri adaugati in noua 

conducere vor putea fi membri de partid. Prin acest artificiu, politicul ajunge sa 

conduca o institutie care ar trebui sa fie independenta. Vorbim de posturi cu 

dedicatie pentru parlamentarii care nu vor mai prinde un alt mandat si vorbim de 6 

ani in conducerea ANCOM platiti din bani publici. Remunerarea membrilor de 

partid din Comitetul de reglementare se stabileste in cuantum de 4 salarii medii la 

nivelul institutiei, aferente lunii ianuarie a fiecarui an", a explicat Silvia Dinica. 

 

USR mai spune ca modificarile propuse contravin codului european al 

comunicatiilor, care prevede o serie de garantii pentru a asigura independenta 

autoritatilor de reglementare in domeniul comunicatiilor. Astfel, contrar directivei 

europene, noua lege permite membrilor Consiliului de reglementare sa fie membri 

ai unui partid politic, expunandu-i pe acestia unor influente externe. 

 

In preambului la Directiva 2009/140/CE este prevazut ca "Independenta 

autoritatilor nationale de reglementare ar trebui intarita pentru a asigura o aplicare 

mai eficienta a cadrului de reglementare si pentru a spori autoritatea si gradul de 

previzibilitate al deciziilor acestora. In acest scop, ar trebui prevazute dispozitii 

exprese in dreptul national pentru a se asigura faptul ca, in exercitarea atributiilor 

sale, o autoritate nationala de reglementare responsabila pentru reglementarea ex 

ante a pietei sau pentru solutionarea diferendelor dintre intreprinderi este protejata 

de interventii externe sau de presiuni politice de natura sa puna in pericol evaluarea 

independenta a chestiunilor inaintate acesteia.  

https://ziare.com/psd/
https://ziare.com/politica/lege/
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O astfel de influenta din exterior face ca un organism national legislativ sa fie 

nepotrivit pentru a actiona in calitate de autoritate nationala de reglementare in 

temeiul cadrului de reglementare" 

 

Mai mult, schimbarile ar presupune incetarea prematura a mandatelor prezentelor 

organe de conducere, lucru interzis expres de cadrul normativ comunitar. 

 

Parlamentarii USR atrag atentia asupra incalcarii principiului bicameralismului 

prin introducerea, in cadrul procedurii parlamentare din cadrul Senatului, a 

unor amendamente de continut juridic care nu au fost supuse si dezbaterii Camerei 

deputatilor. 

 

De asemenea, modificarile substantiale operate in cadrul comisiilor parlamentare 

depasesc intentia initiatorilor exprimata prin expunerea de motive si forma initiala 

a propunerii legislative, ceea ce este contrar prevederilor constitutionale. 

 

Nu in ultimul rand, dovada a urgentei nejustificate cu care a fost promovat acest 

proiect este incalcarea termenelor prevazute de regulamentele parlamentare, care 

prevad garantii minimale ca parlamentarii sa se documenteze si sa voteze 

proiectele supuse dezbaterii plenului in cunostinta de cauza. 

 

Senatul a adoptat, marti, decizional, proiectul de lege care modifica si 

completeaza ordonanta de urgenta 22/2009 privind infiintarea Autoritatii Nationale 

pentru Administrare si Reglementare in Comunicatii, prin care functia 

de presedinte al ANCOM este asimilata uneia de ministru, iar cea de 

vicepresedinte al institutie e asimilata functie de secretar de stat. Salariul 

presedintelui institutiei ete stabileste la nivelul a 5 salarii medii la nivelul 

institutiei, aferente lunii ianuarie a fiecarui an, iar cel al vicepresedintilor ANCOM 

la nivelul a 4,5 salarii medii, mai prevede propunerea legislativa. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

https://ziare.com/politica/legislativ/
https://ziare.com/politica/amendamente/
https://ziare.com/politica/ordonanta/
https://ziare.com/politica/presedinte/
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 Companiile vor avea acces prin IMM Leasing la finanţare pentru achiziţia 

de utilaje sau echipamente tehnologice 

Şeful Cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, a anunţat că, la finalul şedinţei de 

Guvern de joi, că au fost adoptate norme metodologice pentru programele IMM 

Invest şi IMM Leasing, iar în cadrul celui de-al doilea, companiile vor avea 

opţiunea de acces la finanţare pentru achiziţia de utilaje sau echipamente 

tehnologice, transmite Agerpres. 

"În domeniul economiei, două hotărâri de Guvern foarte importante pentru 

implementarea Planului Naţional de Investiţii şi Relansare Economică. 

După adoptarea actelor normative primare pentru implementarea unor programe de 

sprijin în domeniul economic, în vederea facilitării accesului companiilor la 

lichidităţi în această perioadă, în acest moment au fost adoptate normele 

metodologice pentru două astfel de programe, respectiv programul IMM Leasing şi 

programul IMM Invest România. 

În cazul programului IMM Leasing, urmare a adoptării normelor metodologice de 

aplicare a ordonanţei de urgenţă prin care a fost instituit acest program, companiile 

vor avea o opţiune în plus de acces la finanţare, pentru achiziţia de utilaje sau 

echipamente tehnologice, cu garanţii de stat, astfel încât acestea să poată avea 

acces mai uşor la finanţările din piaţa financiar-bancară", a precizat Dancă, într-o 

declarație de presă la Palatul Victoria. 

Acesta a menţionat că a fost modificată şi completată şi HG nr. 282/2020 pentru 

aprobarea normelor metodologice de aplicare a Ordonanţei de Urgenţă a 

Guvernului nr. 110/2017 privind Programul de susţinere a întreprinderilor mici şi 

mijlocii - IMM Invest Romania, astfel încât toţi solicitanţii să beneficieze de 

aceeaşi perioadă de dobândă subvenţionată, respectiv opt luni de la data aprobării 

creditului. 

"În cazul programului IMM Invest România, acesta este în derulare în acest 

moment, cu un număr de peste 16.000 de credite aprobate pentru întreprinderi mici 

şi mijlocii, iar valoarea finanţărilor depăşeşte deja 1% din PIB, respectiv peste 12 

miliarde de lei.  

https://www.agerpres.ro/politica/2020/09/10/danca-in-cadrul-imm-leasing-companiile-vor-avea-o-optiune-in-plus-de-acces-la-finantare--570997
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După notificarea Comisiei Europene şi modificarea programului, astfel încât toţi 

solicitanţii să beneficieze de aceeaşi perioadă de dobândă subvenţionată, respectiv 

opt luni de la data aprobării creditului, astăzi (joi n.r.) au fost adoptate normele 

metodologice pentru implementarea acestor modificări în cadrul programului IMM 

Invest România", a mai spus el. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Prețurile de consum au scăzut luna trecută, în special datorită ieftinirii 

sezoniere a legumelor. Inflația anuală este acum de 2,68%, dar alimentele 

sunt pe medie cu 5,45% mai scumpe decât acum un an. 

 Preţurile de consum în luna august 2020 comparativ cu luna august 2019 au 

crescut cu 2,7%; 

 Alimentele s-au iefitinit în august cu 0,4%, în special datorită unei scăderi de 

6,5% a prețului cartofilor. Deși s-au ieftinit în august cu 7%, fructele 

proaspete încă sunt mai scumpe cu 15% față de începutul anului 2020. 

 Deși în august prețul cărnii a rămas la fel ca în iulie, de la începutul anului 

acesta a crescut cu aproape 4%, mai mult în cazul cărnii de porc și al 

mezelurilor; 

 Pe ansamblu, prețurile alimentelor sunt acum mai mari cu 3,5% față de 

începutul anului și cu 5,5% mai mari față de august 2019; 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Statistica ingrijoratoare INS: Spor negativ accentuat al populatiei Romaniei, 

in luna iulie. "Efectele crizei sanitare sunt vizibile in cazul deceselor" 

Sporul natural negativ al populatiei Romaniei s-a accentuat, in luna iulie a acestui 

an, fiind de 2,2 ori mai mare decat cel inregistrat in perioada similara din 2019, 

reiese din datele publicate, joi, de Institutul National de Statistica (INS). 
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Astfel, in iulie 2020, decedatii au avut un excedent fata de nascutii-vii de 5.002 

persoane, comparativ cu 2.223 persoane in aceeasi luna din 2019. 

 

Potrivit sursei citate, in iulie 2020, in mediul urban s-a inregistrat decesul a 11.276 

de persoane, iar in mediul rural decesul a 11.141 de persoane. Fata de aceeasi luna 

din anul 2019, numarul persoanelor care au decedat a crescut cu 1.389 de persoane 

in mediul urban si cu 723 de persoane in mediul rural. 

 

Totodata, numarul nascutilor-vii inregistrat in iulie 2020 a fost mai mic cu 667 

comparativ cu aceeasi luna din 2019, iar numarul persoanelor care au decedat in 

luna iulie 2020 a fost cu 2.112 mai mare fata de luna iulie 2019. 

 

"Efectele crizei sanitare asupra fenomenelor demografice sunt vizibile in cazul 

deceselor, in special in lunile aprilie, iunie si iulie 2020, cand s-au inregistrat 

cresteri fata de lunile aprilie, iunie si iulie 2019, al casatoriilor si divorturilor care 

lunar au inregistrat scaderi ale numarului de evenimente fata de luna 

corespunzatoare din 2019. Numarul nasterilor a scazut in fiecare luna fata de 

aceeasi perioada din anul precedent", se mentioneaza in comunicat. 

 

In luna iulie 2020 s-a inregistrat nasterea a 17.415 copii, cu 2.629 mai multi decat 

in luna iunie 2020. Numarul deceselor inregistrate in luna iulie 2020 a fost de 

22.417, cu 1.344 decese mai multe decat in luna iunie 2020, iar numarul deceselor 

copiilor cu varsta sub 1 an, inregistrate in luna iulie 2020, a fost de 101 copii, in 

crestere cu 18 decese sub 1 an fata de luna iunie 2020. 

 

Potrivit statisticii, in luna iulie 2020, aproape doua treimi din totalul numarului de 

decese s-au inregistrat pentru persoanele cu varsta de cel putin 70 ani (9.220 

decese, reprezentand 41,1% din total, s-au inregistrat la grupele de varsta 80 ani si 

peste, 5.392 decese, reprezentand 24,1%, la persoanele de 70-79 ani) si 4.372 

decese (19,5%) la persoanele in varsta de 60-69 ani. 

 

La polul opus, cele mai putine decese au fost inregistrate la grupele de varsta 5-19 

ani (65 decese), 20-29 ani (109 decese) si 0-4 ani (114 decese). 
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In luna iulie 2020, la oficiile de stare civila s-au inregistrat 11.168 casatorii, cu 

5.779 mai multe decat in luna iunie 2020. 

 

Numarul divorturilor pronuntate prin hotarari judecatoresti definitive si conform 

Legii nr. 202/2010 a fost de 1.863 in luna iulie 2020, cu 492 mai putine decat in 

luna iunie 2020. 

 

Potrivit statisticii, numarul casatoriilor a fost, in luna iulie 2020, cu 5.625 mai mic 

decat cel inregistrat in aceeasi luna din anul precedent. Prin hotarari judecatoresti 

definitive si conform Legii nr. 202/2010 in luna iulie 2020 s-au pronuntat cu 290 

divorturi mai putine decat in luna iulie 2019. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Germania a introdus judetul Iasi pe lista zonelor de risc alaturi de Bucuresti 

si alte 11 judete 

Germania a actualizat lista "zonelor de risc" din Romania, cu intrare in vigoare din 

9 septembrie 2020, potrivit unui anunt al MAE. 

 

Judetul Iasi a fost introdus in categoria de risc, iar judetele Buzau, Galati si 

Vrancea au fost retrase de pe lista "zonelor de risc". 

 

"Ca urmare a acestei actualizari, judetul Iasi a fost introdus in categoria de risc, iar 

judetele Buzau, Galati si Vrancea au fost retrase de pe lista "zonelor de risc". La 

acest moment, tinand cont de aceste ultime decizii ale autoritatilor germane, alaturi 

de municipiul Bucuresti, 11 judete din Romania se afla pe lista "zonelor de risc": 

Arges, Bacau, Bihor, Braila, Brasov, Dambovita, Iasi, Ilfov, Prahova, Vaslui, 

Valcea", a anuntat MAE, printr-un comunicat de presa. 

 

Judetul Iasi, judet care in ultima perioada a inregistrat un numar ridicat de 

imbolnaviri, a raportat 63 de cazuri noi de imbolnaviri cu noul coronavirus, 

ajungand la un total de 3.587 de cazuri. 

 

https://ziare.com/stiri/mae/
https://ziare.com/stiri/coronavirus/
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Potrivit informarilor transmise de Ministerul Afacerilor Externe anterior, judetele 

retrase din lista pana in prezent sunt urmatoarele: Buzau (la 09.09), Galati (la 

09.09), Gorj (la 02.09), Ialomita (la 20.08), Mehedinti (la 20.08), Neamt (la 02.09), 

Timis (la 20.08) si Vrancea (la 09.09). 

 

Persoanele care intra in Republica Federala Germania venind din zonele de risc 

sunt obligate sa completeze un "formular de debarcare" Public Health Passenger 

Locator Form, a carui varianta in limba romana poate fi regasita la acest link. 

 

Conform informatiilor comunicate public de autoritatile germane, toate persoanele, 

indiferent de cetatenie, care intra in Republica Federala Germania dupa ce s-au 

aflat intr-una din "zonele de risc" oricand in ultimele 14 zile inainte de sosire, sunt 

obligate sa efectueze autoizolarea la domiciliu sau in alte spatii de cazare adecvate 

pentru o perioada de 14 zile de la sosire. 

 

De la aceasta obligativitate exista doua exceptii. Prima exceptie se aplica in cazul 

persoanelor care prezinta un test biologic molecular pentru COVID-19 cu rezultat 

negativ efectuat cu cel mult 48 de ore anterior intrarii in Germania, printr-un 

certificat medical tradus in limbile germana sau engleza care trebuie pastrat cel 

putin 14 zile dupa intrare. Cea de-a doua exceptie se aplica persoanelor care pot sa 

efectueze testul in cel mult 72 de ore de la sosirea pe teritoriul Republicii Federale 

Germania, cu obligatia de a respecta strict autoizolarea la domiciliu pana la 

comunicarea rezultatului negativ al testarii. 

 

Testarea se poate efectua gratuit direct pe aeroport, la medicul de familie ori la 

autoritatile locale de sanatate, mai multe informatii putand fi obtinute la linia 

telefonica dedicata 116 117. 

Daca persoanele in cauza prezinta simptome specifice COVID-19, exceptiile 

enuntate mai sus nu se mai aplica. In acest caz, devine obligatorie efectuarea 

perioadei complete de autoizolare chiar daca prezinta testul negativ efectuat cu cel 

mult 48 de ore anterior intrarii in Republica Federala Germania sau daca il 

efectueaza in cel mult 72 ore de la intrarea pe teritoriul german si rezultatul 

acestuia este negativ. 

 

https://ziare.com/stiri/aeroport/
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"Tranzitarea teritoriului german nu este conditionata de obligatiile mai sus-

mentionate. In timpul tranzitului, este necesara evitarea oricarui contact strans cu 

alte persoane si respectarea masurilor specifice de protectie (distantare sociala, 

igiena, masca), fiind permise scurte opriri pentru procurarea de alimente sau 

combustibil, insa nu si cele de tip turistic, vizite s.a.", a mai transmis MAE. 

 

In cazul neindeplinirii obligatiilor aferente testarii, respectarii masurii autoizolarii 

sau a conditiilor de tranzit, autoritatile germane pot aplica sanctiuni in valoare de 

pana la 25.000 EUR. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cîţu: Liderii europeni consideră foarte bune măsurile pe care Guvernul 

României le-a adoptat în această perioadă 

Liderii europeni consideră foarte bune măsurile pe care Guvernul României le-a 

adoptat în această perioadă, atât pentru sănătatea populaţiei, cât şi pentru protejarea 

economiei, afirmă ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu. 

 

"UE şi-a demonstrat solidaritatea în aceasta criză mondiala şi se prefigurează un 

plan de relansare economică nemaiîntâlnit de la cel de-al doilea război mondial şi 

până astăzi. Avem sprijinul partenerilor noştri europeni şi acest lucru reprezintă o 

şansă unică pentru România după 30 de ani în care s-au întârziat reformele. După 

reuniunea preşedinţiei grupului PPE "Solidari pentru redresarea Europei" la care 

am participat astăzi, pot să vă spun că liderii europeni consideră foarte bune 

măsurile pe care Guvernul României le-a adoptat în această perioadă, atât pentru 

sănătatea populaţiei, cât şi pentru protejarea economiei. Aceste discuţii mi-au 

întărit convingerea că România va beneficia real de fondurile destinate relansării, 

iar la sfârşitul următorului ciclu financiar vom avea o economie mult mai 

complexă şi competitivă, aşa cum merită românii. Din această perspectivă, devine 

mai important ca niciodată să avem administraţii locale capabile să gestioneze 

corect şi eficient aceste sume uriaşe şi o majoritate parlamentară pro-europeană", a 

afirmat Florin Cîţu după reuniune, informează MFP pe pagina de Facebook. 

 

 

https://www.facebook.com/florinVcitu/posts/2405504196410892?__xts__%5b0%5d=68.ARBUqZtwCsYCOZl2x7hl2s3755xC3xRPdBjgvkPtSmwH5Z0WF69mELHXYY1nt_-sixV1AeQ5-1zmFMKnbHxE1rHq7skRoJdnHnCb7vF0SoLN6OorMA_8gUQ-UbemfcxOQz7_DFN_lN1Jh8T6w0-bWhUxo7K4_IuLSP9KBRYhF8E2K36egNniizIasIEceEiaCI3b3flstXAzLYgze1O1qPDoOGzedYCZWuIYvobvV_K6bo2idr93kUslXbbWrkHQcGxlZh69Hj6fsmSFMUYXGpTwwjQOXQImEhrGX4XUvYxQNzt3sxX9KL_DOF4M-lxD2Jg9ABp0iiPDI4n2r69cspkr13Tz&__tn__=-R
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Potrivit ministrului Finanţelor Publice, comisarul european pentru Buget şi 

Administraţie, Johannes Hahn, comisarul european pentru Transport, Adina 

Vălean, preşedintele grupului PPE din Parlamentul European, Manfred Weber, dar 

şi alţi participanţi la dezbatere au felicitat Guvernul Orban pentru modul în care a 

gestionat criza sanitară şi dimensiunea economică a acesteia, precum şi pentru 

rezultatul negocierilor în urma cărora României îi vor fi alocate peste 80 de 

miliarde de euro fonduri destinate reducerii efectelor pandemiei.  

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Raport OLAF: România, cele mai multe dosare de fraudă cu fonduri 

europene în 2019. Unul din zece dosare soluționate de instituția europeană 

anul trecut se referă la țara noastră. 
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Potrivit raportului anual, Oficiul European de Luptă Antifraudă (OLAF) a 

soluționat în 2019 o sută de investigații privind managementul și cheltuirea 

fondurilor europene, dintre care 11 dosare de fraudă cu fonduri europene se referă 

la România. Nouă dintre dosare au fost soluționate cu recomandări din partea 

instituției europene.  

Pe locul doi din punct de vedere al fraudelor cu fonduri europene s-a clasat Italia 

cu nouă dosare soluționate, urmată de Grecia, Polonia și Bulgaria cu câte șapte 

dosare fiecare. 

Printre domeniile în care OLAF a descoperit fraude cu fonduri europene în 

România se numără ferme de acvacultură, în zone unde nu există apă (prejudiciu 

de 1,3 milioane de euro), fonduri europene pentru prevenirea incendiilor de pădure 

(proiectul ar fi trebuit realizat de un consorțiu format din cinci întreprinderi mici și 

mijlocii cu sediul în Irlanda, Franța, Spania și România, dar care au sifonat banii, 

iar o bună parte au cheltuit-o pentru proiectul unui cazinou) sau fonduri pentru 

managementul apelor uzate (102 milioane de euro) . 

Rezultatele în materie de investigare obținute de OLAF în 2019, în cifre: 

•    OLAF a finalizat 181 de investigații, formulând 254 de recomandări adresate 

autorităților relevante ale statelor membre și ale UE. 

•    OLAF a recomandat recuperarea a 485 de milioane EUR, care să fie restituite 

bugetului UE; 

•    OLAF a deschis 223 de noi investigații. 

Tendințe identificate în investigațiile antifraudă: 

Raportul identifică principalele tendințe care au apărut sau au continuat în 2019: 

•    practici coluzive și manipularea achizițiilor publice; 

•    sisteme transfrontaliere care fac detectarea mai dificilă; 

•    vizarea frecventă a proiectelor în țări terțe; 

•    vizarea în continuare a finanțării cercetării; 

•    contrabanda și contrafacerea, care implică rețele transfrontaliere complexe. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 România a pierdut aproape 6,6 miliarde de euro în 2018 din neîncasarea 

unor venituri reprezentând TVA (studiu Comisia Europeană) 

România a pierdut 6,595 miliarde euro în 2018 din neîncasarea unor venituri 

reprezentând taxa pe valoarea adaugată (TVA), potrivit unui studiu privind 

deficitul de încasare a TVA publicat joi de Comisia Europeană. 

Ca şi în 2017, România a înregistrat cel mai mare deficit de încasare a TVA la 

nivel naţional, 33,8% din veniturile din această taxă preconizate nefiind încasate în 

2018, arată studiul CE, citat de Agerpres. 

România este urmată de Grecia (30,1%) şi Lituania (25,9%). Cele mai mici deficite 

erau în Suedia (0,7%), Croaţia (3,5%) şi Finlanda (3,6%). 

 

În termeni absoluţi, cel mai mare deficit de încasare a TVA a fost înregistrat în 

Italia (35,4 miliarde euro), Marea Britanie (23,5 miliarde euro) şi Germania (22 de 

miliarde euro). 

 

La nivelul blocului comunitar, ţările din UE au pierdut 140 de miliarde euro în 

2018, prin neîncasarea unor venituri reprezentând taxa pe valoarea adaugată 

(TVA). În termeni nominali, în 2018 deficitul total de TVA din UE a scăzut uşor, 

cu aproape un miliard de euro până la 140,04 miliarde de euro, încetinind de la o 

scădere de 2,9 miliarde de euro în 2017. Această tendinţă descendentă ar urma să 

continue pentru încă un an, deşi pandemia va inversa probabil tendinţa pozitivă. 

 

Aşa-numitul „deficit de încasare a TVA”, diferenţa globală dintre veniturile din 

TVA preconizate şi suma efectiv colectată, a scăzut într-o anumită măsură în 

comparaţie cu anii precedenţi, însă continuă să fie foarte mare. Totuşi, estimările 

pentru 2020 indică o inversare a acestei tendinţe, cu o pierdere potenţială de 164 de 

miliarde euro, în urma efectelor pandemiei de coronavirus asupra economiei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

https://www.agerpres.ro/economic-extern/2020/09/10/romania-a-pierdut-6-5-miliarde-euro-in-2018-din-neincasarea-unor-venituri-reprezentand-tva-studiu-comisia-europeana--570869
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 Banca Centrală Europeană a decis păstrarea dobânzilor pe fondul unei 

îmbunătățiri a propriei proiecții economice pentru Zona Euro. Moneda 

Europeană s-a apreciat, depășind episodic 4,86 de lei pe piața de la București. 

Așteptările erau de reducere a dobânzii (acum este de 0% și de 0,25% pentru 

operațiunile de refinanțare pe termen scurt) mai ales din cauza creșterii Euro la un 

nivel record pentru ultimii doi ani, față de dolar. Acest lucru dezavantajează 

exporturile europene, dar aprecierea monedei unice are cauze structurale și politice 

– economiștii consideră că adoptarea Fondului de Recuperare de către statele 

membre a fost principalul sprijin pentru moneda unică. 

În același timp, Banca Centrală Europeană și-a revizuit în creștere 

perspectivele economice, îndulcind scăderea PIB-ului Zonei Euro la -8% 

pentru acest an, de la -8,7%, dar și cu o perspectivă de inflație mai mare 

pentru 2021. 

Deși la oficial moneda unică a consemnat azi o scădere ușoară față de leu, după 

două zile în care a atins recorduri istorice, în sesiunea interbancară Euro a atins 

episodic 4,86 de lei, o valoare pe care a mai atins-o în această săptămână, tot în 

tranzacțiile interbancare. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Vicepresedintele Comisiei Europene, Vera Jourova: "Salutam angajamentul 

politic actual al Romaniei pentru indeplinirea recomandarilor MCV" 

Vicepresedinta Comisiei Europene pentru valori si transparenta, Vera Jourova, a 

reafirmat joi ca situatia statului de drept din Romania in perioada 2017-2019 a 

determinat reevaluarea recomandarilor de tara din cadrul Mecanismului de 

Cooperare si Verificare. 

 

Aceasta a salutat angajamentul politic actual al Romaniei pentru indeplinirea 

recomandarilor MCV si tranzitia catre un mecanism al statului de drept pentru 

toate tarile membre ale Uniunii Europene, potrivit Caleaeuropeana.ro. 

 

 

https://www.caleaeuropeana.ro/vera-jourova-comisia-europeana-saluta-angajamentul-politic-solid-al-romaniei-pentru-indeplinirea-recomandarilor-mcv-si-tranzitie-catre-un-mecanism-al-statului-de-drept-pentru-toate-statele-ue/
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"In 2017-2019, situatia a facut necesara reevaluarea recomandarilor pentru 

Romania. Unele dintre aceste recomandari sunt in continuare in vigoare. Guvernul 

actual din Romania isi doreste sa atinga obiectivele MCV. Asta a dus la eliminarea 

tensiunilor cu sistemul judiciar, la imbunatatirea strategiei privind lupta impotriva 

coruptiei. Actiunile initiate de Comisie in februarie au fost oarecum blocate de 

perioada COVID-19. Aceasta nu a permis inceperea activitatii legislative pe 

chestiuni legislative. Insa, nevoia de a implementa toate recomandarile MCV 

ramane. 

 

Salutam pozitia de cooperare a Romaniei care acopera aspectele MCV si sfera sa 

larga de acoperire cu angajamentul politic solid al Romaniei si cu sprijinul 

Comisiei suntem de parere ca este posibila accelerarea indeplinirii recomandarilor 

MCV ramase si garantarea tranzitiei MCV catre un stat de drept care este dorit 

pentru toate statele membre. MCV a fost stabilit ca o masura de tranzitie pentru 

monitorizarea evolutiei judiciare si pentru a combate coruptia in Bulgaria si 

Romania la momentul aderarii acestora la Uniune in 2007", a spus Jourova, in 

cadrul unei dezbateri in Comisia pentru libertati civile, justitie si afaceri interne 

(LIBE) din cadrul Parlamentulului European, privind situatia rapoartelor MCV 

pentru Bucuresti si Sofia. 

Criticile Comisiei 

 

In Raportul de anul trecut, publicat de Comisia Europeana in octombrie 2019, 

executivul european a criticat evolutiile in domeniul judiciar si in privinta luptei 

anticoruptie in cazul Romaniei si saluta progresele inregistrate de Bulgaria, creand 

premisele pentru ridicarea MCV in cazul tarii vecine. 

 

Desi tendinta de finalizare a mecanismului aplicat Bulgariei continua, in vreme ce 

Romania trebuie sa accelereze indeplinirea recomandarilor, Jourova a aratat ca va 

urma o tranzitie catre mecanismul european privind statul de drept. 

 

"Comisia va continua sa sprijine Bulgaria si Romania pentru a continua reformele, 

asigurandu-se ca recomandarile sunt puse in indeplinire pentru finalizarea MCV si 

tranzitia catre un nou mecanism", a completat ea. 
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Vicepresedinta Comisiei Europene si-a aratat exigenta, cerand ambelor tari sa se 

asigure ca reformele se bazeaza pe un consens national pe scara larga, reflecta 

legislatia europeana, iar valorile articolelor din tratatele sunt respectate. 

 

"Noi ne dorim ca toate angajamentele sa fie indeplinite atat de catre Romania, cat 

si de catre Bulgaria. Incheierea MCV nu inseamna atingerea perfectiunii, dar ne 

dorim reforme si rezultate tangibile si pozitive", a mai completat ea. 

 

Jourova a anuntat ca primul raport privind statul de drept va fi adoptat la 23 

septembrie si ca se va adresa tuturor statelor membre pe baza unei metodologii 

coerente pentru toti. 

 

"Asteptarile noastre sunt foarte mari. Vreau o comparatie obiectiva in ceea ce 

priveste ce se intampla in Bulgaria, in Romania, dar si in alte state membre. Vreau 

obiectivitate pentru a elimina critica privind standardele duble", a conchis 

vicepresedinta Comisiei, raspunzand astfel intrebarilor si solicitarilor 

eurodeputatilor. 

 

Vera Jourova a spus ca sistemul judiciar, echilibrul intre puteri, mass-media si 

lupta impotriva coruptiei nu au fost niciodata evaluate impreuna, asa cum se va 

intampla in raportul de la finalul lunii septembrie. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeana va prezenta pe 23 septembrie primele rapoarte anuale 

pentru fiecare stat UE in baza mecanismului privind statul de drept 

Vicepresedinta Comisiei Europene Vera Jourova a declarat joi ca executivul 

comunitar va prezenta primele sale rapoarte anuale in baza mecanismului privind 

respectarea statului de drept pentru fiecare tara membra UE pe 23 septembrie. 

 

 

 

https://ziare.com/europa/ue/
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Ea a facut aceasta afirmatie in cadrul unei dezbateri din Comisia Libertati civile, 

justitie si afaceri interne (LIBE) a Parlamentului European, care a avut ca tema 

Mecanismul de Cooperare si Verificare pentru Romania si Bulgaria, relateaza 

BTA. 

 

Ea a notat ca respectarea statului de drept are un impact major asupra activitatii 

investitorilor si a starii economiei si ca se asteapta ca acest criteriu sa fie legat de 

finantarea prin Fondul UE pentru relansare. 

 

Jourova a spus ca Comisia Europeana a urmarit cu atentie situatia politica si 

protestele din Bulgaria si ca a considerat mereu ca demonstratiile pasnice sunt un 

drept fundamental in toate tarile democratice. Ea a subliniat ca reactia 

organismelor de aplicare a legii la aceste proteste ar trebuie sa fie proportionata. 

 

"Protestele pasnice arata cat de multa importanta ataseaza cetatenii unei justitii 

independente si eficiente si bunei guvernari", a mai spus Jourova. 

 

In ceea ce priveste libertatea presei si libertatea de expresie, Jourova a spus ca 

raportul privind Bulgaria nu este pozitiv si ca a observat un trend negativ in multe 

alte state membre. 

 

Raspunzand unor apeluri ale eurodeputatilor ca executivul comunitar sa ia o pozitie 

fata de situatia curenta din Bulgaria, Vera Jourova a spus ca Comisia Europeana nu 

este un arbitru al situatiei politice din Bulgaria si ca exista o linie subtire intre rolul 

unui stat si cel al Comisiei, care trebuie respectata. 

 
(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/europa/bulgaria/
https://ziare.com/europa/comisia-europeana/
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 Cel mai ambițios obiectiv privind reducerea emisiilor de CO2, votat în 

Parlamentul European: -60% până 2030 /Sancțiuni financiare pentru statele 

care nu respectă termenii 

Comisia de mediu a Parlamentului European a adoptat joi un obiectiv obligatoriu 

de reducere a emisiilor de gaze cu efect de seră ale UE cu cel puțin 60%, mai 

ambițios decât ținta promisă de Comisie și un element cheie al Acordului verde 

european, potrivit AFP. ”Dincolo de cifre, trebuie să dovedim că le putem pune în 

aplicare, că economia noastră îl poate susține", a comentat miercuri pentru AFP 

Dacian Ciolos. 

 

Amendamentul care stabilește acest obiectiv a fost adoptat de deputați cu o 

majoritate restrânsă de trei voturi, potrivit unei surse parlamentare. Acest obiectiv 

va trebui în continuare validat de întregul Parlament în sesiunea plenară de la 

începutul lunii octombrie. 

 

"Nu a fost elaborat niciodată un obiectiv atât de ambițios. Acest lucru va ridicae 

ambiția întregii Europe", a salutat într-o declarație Pascal Canfin, președintele 

comisiei parlamentare. 

 

Comisia Europeană, executivul Uniunii, a publicat la începutul lunii martie 

proiectul său de „lege climatică” pentru UE, care susține în special obiectivul 

neutralității carbonului până în 2050, dar ale cărui detaliile se discută acum între 

Parlament și Consiliul (statele membre). 

 

Cu toate acestea, Comisia și-a asumat să propună o cifră care să revizuiască 

obiectivul climatic pentru 2030, stabilit în prezent la -40% față de nivelul din 1990, 

pentru a-l alinia la neutralitatea climatică vizată de 2050. 

 

Președintele Comisiei, Ursula von der Leyen, a promis că va lua în considerare un 

interval cuprins între 50 și 55%, dar statele membre rămân împărțite. 

 

Un studiu de impact urmează să aibă loc la începutul săptămânii viitoare, iar von 

der Leyen ar trebui să dezvăluie „foarte probabil” o cifră specifică în timpul 

„discursului său privind starea Uniunii” miercuri, potrivit unei surse parlamentare. 
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Grupurile politice din Parlament rămân, de asemenea, împărțite. 

 

„Neutralitatea carbonului până în 2050 este foarte ambițioasă și dificilă, așa că 

trebuie să rămânem realiști: ne așteptăm de la Comisie să nu accepte niciodată 

cerințele partidelor de stânga din Parlament pentru un obiectiv de reducere de 60% 

sau 65% ", a reamintit într-o declarație europarlamentarul Peter Liese, purtătorul de 

cuvânt al PPE (dreapta). Partidul său pledează pentru -50%. 

 

"Grupul nostru a fost ambițios, dar și pragmatic: dincolo de cifre, trebuie să 

dovedim că le putem pune în aplicare, că economia noastră îl poate susține", a 

comentat miercuri pentru AFP Dacian Ciolos, președinte al grupului Renew 

Europe (liberali și centristi). 

 

Dimpotrivă, rețeaua ONG pentru acțiunea climatică (CAN) a salutat joi un 

„progres” încurajator. 

 

„Poziția comisiei de mediu trebuie să fie un semnal de trezire pentru întregul 

Parlament și pentru celelalte instituții europene”, a judecat Wendel Trio, directorul 

CAN Europe, considerând în același timp că doar o reducere a 65% ar atinge 

obiectivul de a limita încălzirea globală la maximum 1,5 ° C stabilit de acordul de 

la Paris. 

 

Printre celelalte amendamente adoptate joi de către Comitetul pentru mediu, „o 

mare majoritate” s-a pronunțat în favoarea „unui principiu de coerență obligatorie”, 

potrivit căruia orice nouă măsură prezentată de Comisie trebuie să ia în considerare 

„obiectivul neutralitate climatică ", a adăugat Pascal Canfin. 

 

În cele din urmă, „o majoritate a votat pentru sancțiuni financiare care să se aplice 

statelor care nu își respectă angajamentele climatice”. 

 

Aceste modificări sunt încorporate în textul legii privind clima, care va fi supus 

votului final vineri în comisia de mediu, înainte de votul din Parlament la începutul 

lunii octombrie. 
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Șefii de stat și de guvern din cei 27 trebuie apoi să decidă „la mijlocul lunii 

octombrie” asupra obiectivului din 2030 de reducere a emisiilor de gaze cu efect de 

seră. Negocierile vor începe apoi între Comisie, Consiliu și Parlament, „având ca 

obiectiv închiderea acestei legi climatice înainte de sfârșitul anului”, a reamintit joi 

Canfin. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană a avertizat Marea Britanie că modificarea prevederilor 

Acordului de Retragere din UE „pune în pericol negocierile” și va avea 

consecințe juridice. Marea Britanie refuză să renunțe la noile măsuri. 

Scurt context 

 noile prevederi vizate de Marea Britanie sunt legate de protocolul privind 

schimburile comerciale ale Irlandei de Nord după Brexit; 

 Boris Johnson vrea să anuleze o parte din protocolul stabilit inițial, pentru a 

asigura acces nelimitat la marile piețe britanice comercianților din Irlanda de 

Nord; 

 Brandon Lewis, secretarul de stat al Irlandei de Nord a recunoscut în Camera 

Comunelor că aceste noi măsuri încalcă dreptul internațional. 

După publicarea de către guvernul britanic a proiectului de lege privind piața 

internă a Regatului Unit pe 9 septembrie, vicepreședintele Comisiei Europene 

Maroš Šefčovič a solicitat o reuniune extraordinară a Comitetului mixt UE-Regatul 

Unit.  

Oficialii Marii Britanii și cei ai Comisiei Europene au discutat astăzi, într-o ședință 

de urgență la Londra, iar Šefčovič a reiterat că acordul ratificat deja, care include și 

protocolul privind Irlanda de Nord acceptat atunci de Boris Johnson, reprezintă o 

obligație legală și că Uniunea Europeană se așteaptă ca „litera și spiritul acestuia să 

fie pe deplin respectate”.  
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Maroš Šefčovič a cerut guvernului britanic să retragă măsurile controversate 

din proiectul de lege în cel mai scurt timp posibil (până la sfârșitul lunii). El a 

declarat că, prin prezentarea acestui proiect de lege, Regatul Unit a periclitat 

încrederea UE în Regatul Unit.  

„Schimbarea condițiilor Acordului de retragere ar încălca dreptul internațional, ar 

submina încrederea și ar pune în pericol negocierile viitoare”, arată Comisia 

Europeană în comunicatul de presă transmis.  

Totuși, oficialii Marii Britanii au reacționat la scurt timp și au afirmat că nu 

vor retrage proiectul. Michael Gove a declarat că le-a explicat reprezentaților UE 

că „autoritățile din Marea Britanie nu pot și nici nu vor retrage măsurile”, scrie 

Reuters. 

(Sursa: biziday.ro) 

 


